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Skriftlig fråga om nikotinhalten i vitt snus

Till De nordiska regeringarna

I de nordiska länderna finns det inom respektive land folkhälsopolitiska mål om att 
minska nikotinberoendet. Det behövs åtgärder på många plan för att minska tobaks- 
och nikotinanvändningen speciellt bland de unga. 

Det är också viktigt att notera den ökade användningen av så kallat vitt snus. Länge har 
det vita snuset befunnit sig i en gråzon i lagstiftningen. Därför är det bra att flera länder 
planerar att se över lagstiftningen gällande försäljningen och användningen av vitt snus. 
Ett område man velat ta i tur med är nikotinhalten och speciellt sätta stopp på försälj-
ningen av produkter med farligt höga nikotinhalter. I Finland planerar man att införa en 
gräns på att nikotinhalten får vara högst 17 mg/gram. Sverige planerar att införa en 
gräns på 12 mg/gram. Island har en gräns på hela 20 mg/gram medan Danmark ser ut 
att landa i att 10 mg/gram är rimligt.

Jag upplever att det skulle finnas en nordisk nytta i att våra länder skulle enas om en ge-
mensam övre gräns gällande nikotinhalten i vitt snus. Då kan man minimera riskerna för 
smuggling och situationer där människor reser över gränser för att köpa starkare vitt 
snus. Det är också enklare och tydligare för både konsumenter och tillverkare av vitt 
snus att samma regler gäller i hela Norden åtminstone kring nikotinhalten.

Mot denna bakgrund ställs frågan: 
Hur mycket samarbetar era regeringar kring att uppdatera lagstiftningen gällande vitt 
snus? Upplever ni att det finns en nordisk nytta i att våra länder skulle komma överens 
om en gemensam maxhalt för nikotin i vitt snus?

Norden, den 18. september 2024

Kim Berg (S)


